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Řidič na Svitavsku
měl čtyři promile
Pardubický kraj – Policisté
o víkendu odhalili pět řidičů
pod vlivem alkoholu. Re-
kordman nadýchal přes čtyři
promile. Nejvíce hříšníků
zastavily policejní hlídky na
Svitavsku, a sice tři řidiče, po
jednom pak na Pardubicku a
Orlickoústecku. Smutným
případem je 30letý rekord-
man ze Svitavska. „Policisté
muže zastavili v sobotu u
Poličky ve vozidle zn. Citro-
en. Ve čtyři hodiny odpoled-
ne nadýchal 4,32 promile al-
koholu. Další dva řidiči na
Svitavsku nadýchali 2,26 a
1,52 promile,“ uvedla policej-
ní mluvčí AndreaMuzikan-
tová. Řidič auta Volkswagen,
který nadýchal 1,52 promile,
na sebe upozornil policisty
rychlou jízdou v Linharticích.
Před osmou ránomu radar v
obci naměřil rychlost 81 ki-
lometrů za hodinu. Všem
pěti řidičům hrozí trest vě-
zení až na jeden rok. (ik)

Z REGIONUPředvolební taháky v Pardubicích?
Levné parkování nebo jízdné zdarma
Obyvatelé Pardubic se
mohou po volbách těšit na
„lepší zítřky“. Politici
chtějí vylepšit dopravu ve
městě, některé strany
však zůstávají jen u obec-
ných sloganů.

NIKOLA REMEŠOVÁ

H
orká fáze
předvolební
kampaně je tu.
Do komunál-
ních voleb

zbývá pouze několikmálo
dní. Kromě samotných kan-
didátů ulice Pardubic zapla-
vily i předvolební sliby. Jaké
jsou? Poutavé i nelogické,
nevhodně umístěné nebo
pomalované.
Jednomají ale společné –

slibují voličům lepší zítřky.
Politické strany lákají voliče
na parkování nebo jízdné
zadarmo, tahákem je také

boj proti drahotě, nové školy
či městské byty pro obyva-
tele Pardubic.

ANO SÁZÍ NAKLASIKU
Se sloganem „Ať je zase líp!“
na plakátech lákají voliče
zástupci hnutí ANO 2011,
kteří přitom pardubické rad-
nici veleli poslední čtyři roky.
Teď si hnutí dává za cíl po-
stavit novou základní školu
nebo rozšířit školku na Duk-
le. „Program celého našeho
hnutí ANO pro Lepší Pardu-
bice je týmovou prací,“ sdělil
lídr Jan Nadrchal.
Patrně nejskloňovanější

stranou je před volbami par-
dubická buňka SPD. Jejich
lídr Vítězslav Novohradský
hlásá, že jako primátor Par-
dubáky nenechá zmrznout. S
TomiemOkamurou v zádech
také slibuje parkování pro
všechny občany Pardubic
zdarma. ...3Foto: Deník/ Nikola Remešová
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VKrkonoších
padal první sníh
ŠpindlerůvMlýn – V Krko-
noších se v neděli objevil
první sněhový poprašek.
Podlemeteorologů i míst-
ních znalců je to nezvykle
brzy. V posledních dvou le-
tech sněžilo poprvé na ho-
rách téměř oměsíc později –
v polovině října.
První letošní sníh tak lidé
mohli vidět o víkendu na-
příklad u pramene Labe, na
Medvědíně a na řadě dalších
míst Krkonoš. Podlemeteo-
rologů semůžou opakovat
sněhové přeháňky také v
tomto týdnu, ve středu by
dokonceměly přijít první
mrazíky. (br)

Zhasnuté výlohy, tma. Obchodníci šetří
PETR VAŇOUS

N
edá se svítit! Toto
okřídlené úsloví dostá-
vá nyní nový rozměr.
Kvůli vysokým cenám
energií se českáměsta

noří na noc do tmy. Radnice omezují
osvětlení památek a podnikatelé na
noc reklamní poutače a osvětlení vý-
kladních skříní.
„Šetříme, kde se dá. Na noc vypíná-

me osvětlení,“ potvrdila například Ja-
na Ellen Virtová z prodejny elektrokol
Barta.bike v Hradci Králové.

Dlouhodoběmají zhasnuté výlohy
i prodejny řetězce Coop. A ty se snaží
hledat úspory i jinde. Velkým žroutem
energií bývají i mrazáky. „Naku-
pujeme úspornější. Také in-
vestujeme do fotovoltaiky.
Za poslední dobu jsme
touto technologií osadili
více než sto našich pro-
dejen a jsme schopni si
vyrobit až čtyřicet procent
naší spotřeby,“ popsal
mluvčí řetězce Lukáš Němčík.
Šetření takřka na všem je jedi-

nou cestou i podle Asociace malých

a středních podniků a živnostníků ČR.
„Firmy se snaží ušetřit na každém

kroku. Některé vypínají na noc rekla-
my a světlo v provozovnách, jiné
přesouvají část výroby na ví-
kend, kdy je levnější ener-
gie. Jsou to opatření, která
sice neublíží, ale také ce-
lou situaci nevyřeší,“ míní
předseda představenstva
asociace Josef Drahoš. „Už
delší dobu voláme po zása-
hu vlády,“ dodal
Vláda vminulém týdnu přišla

s balíčkem opatření, která mají po-

moci energetickou krizi zmírnit. Podle
podnikatelské asociace však tato po-
moc přišla pozdě a navíc vzbuzuje řa-
du otazníků.
„Je to sice lepší než drátem do oka,

ale čekali jsme, že když vláda přijde se
zastropováním cen energií, tak tím
pomůže všem. Ne, že to bude rozděle-
no na sektor, kde pro jedny bude
zatropováno a pro druhé pak připraví
jakýsi kompenzační balíček. Na dru-
hou stranu se alespoň konečně něco
děje,“ podotkl Drahoš.

pokračování na straně 4
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KOMUNÁLNÍ VOLBY

Jedno z hlavních
témat voleb:
Starosto, sežeňte
nám lékaře
strana 4

REPORTÁŽ

Smutečně ztichlý
Londýn zažil
největší pohřeb
tohoto století
strana 8

ENERGETICKÁ KRIZE

Cenový strop
bytovkám
pomůže jen
částečně strana 6

Z DOMOVA

Značení čaje a kávy
se zpřesní. Napálit
zákazníky bude
složitější strana 5

SLEDUJTE 
VOLEBNÍ SPECIÁL 

DENÍKU

www.denik.cz/volby

CO U VÁS  
ROZHODNE 
VOLBY 2022

SLEDUJTE 
VOLEBNÍ SPECIÁL 

VOLBY 2022

SPECIÁLNÍ
PŘÍLOHA
Nahlédněte do
kraje průmyslu
a turistiky

uvnitř zdarma
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